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REFERAT 

Skolebestyrelsesmøde d. 28. april 2022 kl. 17-19 i mødelokalet 

 

Michala Røder, Jeanette Nielsen, Kristian Priisholm, Peter Bojsen-Møller, Laurits Philipsen, Thomas 
Weihrauch, Christian Kjøller og Lene Rud (referent).  

Afbud: Jakob Kolding, Sofie Strøbech, Pia Weng, Jens Moos, Marie Ulstrup, Jan Andreasen og Anne 
Bergstein. 

 

1. Godkendelse af dagsorden, valg af tidsstyrer, eventuelt  

Dagsordenen blev godkendt.  
Christian gjorde opmærksom på, at bestyrelsens drøftelser foregår på mødet og ikke bringes 
videre ud til andre på skolen eller derhjemme.   

2. Nyt fra elevrådet     17.00-17.10 

Peter / Laurits 

 
Elevrådet havde møde før påske, hvor de bl.a. planlagde tivolitur for elevrådet den 19. maj. 
Peter og Laurits orienterede desuden fra elevrådet forskellige opgaveudvalg.  
På næste elevrådsmøde foretages valg af ny formand, samt repræsentant i skolebestyrelsen.  
Skal vælges inden skolebestyrelsesmødet i juni måned. 

3. Skolebestyrelsesvalg    17.10-17.20 

Christian / Michala 
Status på processen ift. skolebestyrelsesvalg.  
Procesplan og kandidatliste som bilag. 
 
6 kandidater har meldt deres kandidatur til de 4 ledige pladser. 3 af de 6 kandidater er fra den 
nuværende bestyrelse og ønsker genvalg.  
Fristen for opstilling til skolebestyrelsen slutter den 29. april 2022. 

 

Følgende pladser er på valg: Michala, Hanne, Jens, Kristian. 

Anne, Michala og Kristian er nedsat som valgbestyrelse. 

Der afholdes et møde inden 12. maj 2022, hvor valgbestyrelsen sammen med kandidaterne drøfter 
mulighed for fredsvalg eller afstemning mellem de opstillede kandidater. 

 

4. Økonomistatus     17.20-17.30 

Lene 
Kvartalsrapport for første kvartal er klar og gennemgås, inkl. forventet regnskab for 2022.  
Bilag eftersendes.  
 
Lene gennemgik den økonomiske kvartalsrapportering for 3.kvartal 2022. 
 
Skolens elevtal faldt med 11 elever 5.9.2021 og den nye elevtalsprognose for 5.9.2022 tyder på et 
yderligere fald i elevantallet på små 50 elever. En del af denne udvikling skyldes optag til kun én 
biotek klasse i skoleåret 2022/2023, samt lidt færre elever til de kommende børnehaveklasser, men 
skolen ser også et vigende elevtal på 4., 5. og 6. klassetrin uden dog at kunne identificere 
bestemte årsager til dette. Et faldende elevtal er et tema på stort set alle kommunens skoler og i 
tråd med de udarbejdede befolkningsprognoser. 

Økonomisk betyder et faldende elevtal, at skolen må nedbringe sine udgifter, primært lønninger, 
som udgør ca. 95% af de samlede udgifter. I foråret 2022 har ledelsen derfor måtte reducere 
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antallet af medarbejdere, dels ved omplacering til andre skoler i kommunen, og dels ved ikke at 
forlænge tidsbegrænsede stillinger. 

På nuværende tidspunkt forventes et samlet merforbrug på ca. 0,8 mio. kr. ultimo 2022, men 
skolen har en forventning om at kunne nedbringe dette yderligere i forbindelse med den 
kommende planlægning af det nye skoleår. 

GFO og FC har ikke de samme økonomiske udfordringer og balancerer fint med et estimeret 
årsregnskab tæt på 0. 

5. Klassesammenlægning    17.30-18.00 

Christian 
Vi har en årgang, hvor elevtallet ser ud til at være på et niveau til sommer, hvor vi kan lægge 
klasserne sammen. Da elevtallet ikke er helt nede på 25 i gennemsnit, som er nødvendigt for en 
rent administrativ beslutning, kræver det, at skolebestyrelsen bakker op om en sammenlægning. 

Skoleledelsen orienterer om situationen og plan for håndtering af processen. 

OBS – elever for forældre på årgangen er endnu ikke orienteret, så behandl punktet med diskretion 
indtil der er lavet udmelding efter skolebestyrelsesmødet. 
 
Christian redegjorde for punktet -  
Den ønskede årgang har august 2022 - 79 elever fordelt på 4 klasser, så sammenlægningen på 
mere end 25 pr. klasse skal bakkes op af skolebestyrelsen.    
Drøftelse omkring fordele og ulemper ved klassesammenlægninger, økonomisk og relationelt samt 
drøftelser omkring selve processen for klassesammenlægningen. 
Skolen er opmærksom på, at en ny klassedannelsesproces skal planlægges godt og følges op 
med godt trivselsarbejde for alle elever i de nye klasser.  
Det er en fordel at gennemføre sammenlægningsprocessen nu i foråret, så de nye klasser kan 
komme godt fra start til august. Langt sværere er det at gennemføre klassesammenlægning midt i 
et skoleår.  

Bestyrelsen opfordrer til at bruge de erfaringer, som elever med flere hyppige klassesammen-
lægninger har overbragt – og være omhyggelige med både valg af metode, proces og 
gennemsigtighed. 

Efter en god drøftelse bakkede bestyrelsen op om at foretage den ønskede 
klassesammenlægning. 
 
 

6. Planlægning af Kontaktforældremøde   18.00-18.30 

Jeanette / Michala 
Der er Kontaktforældremøde d. 5. maj, som vi skal have planlagt. Her deltager eleverne ikke. 
 
Jeanette redegjorde for kontaktforældremødets årshjul og de punkter, som traditionelt bliver 
behandlet på forårets møde. 
På dette møde før sommer fremlægger bestyrelsen sin årsberetning. 
Øvrige punkter til kontaktforældremødet blev drøftet. Jeanette laver den endelige dagsorden og 
sender den ud i starten af uge 18. 

7. Nyt fra formand, ledelse, medarbejdere   18.30-18.45 
 
Michala refererede fra møde i Byens hus for alle skoleledere og bestyrelsesformænd vedr. Vision 
for skoleområdet v/ Pia Nyring, formand for skoleudvalget og orientering om Ukraine situationen i 
Gentofte Kommune. 
 

Christian fra ledelsen orienterede om det nuværende fokus på fagfordelingen og planlægning af 
næste skoleår. Christian gav desuden kort orientering om mulig fremtidig Ukraine klasse på Ordrup 
skole for elever på 4. – 6. klassetrin. 
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Thomas, repræsentant fra medarbejderne orienterede om de kommende afgangsprøver, som ser 
lidt anderledes ud dette forår grundet Undervisningsministeriets udmelding om færre 
afgangsprøver dette forår. 

 
Skolen gennemfører også de ”aflyste” valgfagsafgangsprøver i Musik, Madkundskab, Håndværk og 
Billedkunst i uge 22. Forældrene vil blive inviteret ind for at se valgfagsholdenes arbejder. 

8. Evt. 

 

Punkt til næste bestyrelsesmøde: Planlægning af Sommerfesten onsdag den 25. august 2022. 

 
Michala orienterede fra bestyrelsesmøde den 28.4.2022 i Ordrup Skoles Forældreforening, hvis 
primære formål er at støtte trivselstiltag for elever og medarbejdere på Ordrup Skole. 
Foreningens indtægt er alt overvejende den årlige sommerfest i august, og da sommerfesten ikke 
har været afholdt i 2 år, er foreningens midler på kun på godt 4.000 kr. 


